
Partij	  van	  de	  Arbeid	  Den	  Bosch	  
	  
Schriftelijke	  vragen	  art.	  39	  :	  Inzet	  huishoudelijke	  hulp	  toelage	  
	  
	  

's-‐Hertogenbosch,	  27	  maart	  2015	  	  
	  
	  
Geacht	  College	  van	  B&W,	  
	  
Op	  26	  maart	  jongstleden	  ontving	  de	  Commissie	  MO	  namens	  wethouder	  Kagie	  een	  
reactie	  op	  het	  nieuws	  dat	  de	  staatssecretaris	  van	  VWS	  besloten	  heeft	  de	  
mogelijkheid	  voor	  gemeenten	  omtrent	  de	  huishoudelijke	  hulp	  toeslag	  te	  
verruimen.	  
	  
Zoals	  u	  bekend	  heeft	  het	  rijk	  190	  miljoen	  euro	  ter	  beschikking	  van	  de	  
gemeenten	  gesteld	  om	  behoud	  van	  werkgelegenheid	  in	  loondienst	  voor	  
huishoudelijke	  hulpen	  en	  betaalbare	  hulp	  te	  garanderen.	  In	  onze	  stad	  is	  op	  
basis	  van	  de	  daarbij	  vrijgekomen	  middelen	  van	  ruim	  1	  miljoen	  overgegaan	  tot	  
oprichting	  van	  de	  zorgcorporatie	  waarbij	  mantelzorgers	  en	  particulieren	  met	  
een	  beperking	  voor	  een	  gereduceerd	  tarief	  (respectievelijk	  10,50	  en	  12,50	  
euro)	  huishoudelijke	  hulp	  kunnen	  inkopen.	  Een	  initiatief	  dat	  door	  onze	  fractie	  
van	  harte	  ondersteund	  wordt.	  
	  
De	  staatssecretaris	  heeft	  op	  nadrukkelijk	  verzoek	  van	  de	  Vereniging	  
Nederlandse	  Gemeenten,	  lokale	  wethouders	  en	  zorgaanbieders	  besloten	  om	  de	  
mogelijkheden	  voor	  gemeente	  te	  verruimen	  zoals	  ook	  zeer	  duidelijk	  beschreven	  
staat	  in	  kamerbrief	  van	  23	  maart.	  Uitgangspunt	  daarbij	  is	  dat	  gemeenten,	  
binnen	  het	  reeds	  toegekende	  budget,	  de	  eigen	  bijdrage	  van	  cliënten	  mogen	  
verlagen	  tot	  5	  euro	  per	  uur.	  De	  bijdrage	  van	  de	  gemeente	  stijgt	  daarmee	  van	  
12,50	  euro	  naar	  17,50	  euro	  per	  uur	  geleverde	  hulp.	  
	  
De	  reden	  tot	  dit	  verzoek	  van	  VNG,	  aanbieders	  en	  lokale	  wethouders	  betreft	  de	  
ontwikkeling	  in	  het	  eerste	  jaar	  van	  deze	  voorziening.	  Veel	  inwoners	  weten	  de	  
weg	  naar	  de	  gemeente	  nog	  onvoldoende	  te	  vinden	  en	  de	  eigen	  bijdrage	  is	  voor	  
veel	  mensen	  nog	  altijd	  te	  hoog	  waardoor	  de	  beschikbare	  middelen	  onderbenut	  
blijven,	  het	  behoud	  van	  werkgelegenheid	  in	  loondienst	  van	  thuiszorgmedewerkers	  
onvoldoende	  uit	  de	  verf	  komt.	  
	  
De	  fractie	  van	  de	  Partij	  van	  de	  Arbeid	  juicht	  het	  dan,	  net	  als	  de	  VNG,	  de	  FNV	  
en	  de	  aanbieders,	  van	  harte	  toe	  dat	  het	  rijk	  de	  gemeenten	  méér	  beleidsvrijheid	  
geeft	  om	  de	  beschikbare	  middelen	  zo	  effectief	  mogelijk	  in	  te	  zetten.	  Wij	  waren	  
dan	  ook	  verwonderd	  door	  de	  brief	  van	  26	  maart	  van	  wethouder	  Kagie	  die	  spreekt	  
over	  gebrekkige	  communicatie	  en	  dat	  de	  verruiming	  niet	  zou	  leiden	  tot	  een	  
verbetering	  van	  de	  positie	  van	  huishoudelijke	  hulpen.	  Kamerbrief	  en	  
persbericht	  spreken	  immers	  bijzonder	  duidelijk	  over	  het	  verruimen	  van	  de	  
mogelijkheden	  zonder	  verhoging	  van	  het	  budget.	  Ook	  blijkt	  dat	  in	  onze	  gemeente	  
de	  aanvragen	  tot	  op	  heden	  achter	  blijven	  bij	  het	  verwachte	  plafond.	  In	  het	  
Brabants	  Dagblad	  van	  27	  maart	  komt	  naar	  voren	  dat	  tot	  op	  heden	  slechts	  40	  
inwoners	  zich	  gemeld	  hebben	  waarbij	  de	  zorgcorporatie	  is	  ingesteld	  op	  een	  
plafond	  van	  750	  gebruikers.	  	  
	  
Vandaar	  dat	  wij	  de	  volgende	  vragen	  aan	  het	  College	  willen	  stellen:	  
	  
- Is	  het	  College	  met	  de	  PvdA-‐fractie	  van	  mening	  dat	  het	  verruimen	  van	  de	  

criteria	  voor	  onze	  gemeente	  om	  zelf	  invulling	  te	  geven	  aan	  een	  zo	  



effectief	  mogelijke	  inzet	  van	  de	  rijksmiddelen	  (met	  als	  doel	  baanbehoud	  
van	  huishoudelijke	  hulpen	  	  en	  betaalbare	  huishoudelijke	  hulp)	  van	  harte	  
dient	  te	  worden	  ondersteund?	  

	  
- Is	  het	  College	  met	  de	  PvdA-‐fractie	  van	  mening	  dat	  baanbehoud	  van	  

huishoudelijke	  hulpen	  als	  primair	  doel	  gediend	  is	  bij	  een	  zo	  effectief	  
mogelijke	  inzet	  van	  de	  middelen	  in	  het	  eerste	  jaar	  en	  dat	  bij	  
onderbesteding	  verlaging	  van	  het	  tarief	  hiertoe	  kan	  bijdragen?	  

	  
- Zo	  ja,	  waarom	  is	  het	  College	  van	  mening	  dat	  er	  bij	  de	  huidige	  geringe	  

aanloop	  niet	  overgegaan	  moet	  worden	  tot	  verlaging	  van	  het	  tarief?	  
	  
- Indien	  de	  rijksmiddelen	  niet	  toereikend	  zijn	  voor	  verlaging	  van	  de	  

individuele	  bijdrage:	  is	  het	  College	  bij	  de	  voorjaarsnota	  bereid	  te	  
bezien	  hoe	  middelen	  kunnen	  worden	  vrijgespeeld	  om	  werkgelegenheidsbehoud	  
in	  loondienst	  van	  huishoudelijke	  hulpen	  mogelijk	  te	  maken?	  

	  
Met	  vriendelijke	  groet,	  
	  
Namens	  de	  fractie	  van	  de	  Partij	  van	  de	  Arbeid,	  
	  
Pieter	  Paul	  Slikker	  
Jeroen	  Weyers	  


